 List of Training Courses in Special Child Care Work
Recognised by the Director of Social Welfare
(as at February 2024)
獲社會福利署署長認可特殊幼兒工作的訓練課程一覽表
（於2024年2月）

		Name of Institution


院校名稱
	Name of Programme
課程名稱
	Effective Date of Recognition 
認可日期

	Hong Kong Institute of Education 
香港教育學院 / The Education
University of
Hong Kong
香港教育大學
	Bachelor of Education (Honours) (Early Childhood Education) Programme (3-year Part-time)*
[bookmark: _GoBack]幼兒教育榮譽學士課程（三年兼讀制）*
	10.12.2007

	
	Bachelor of Education (Honours) (Early Childhood Education) Programme (4-year Full-time)*
幼兒教育榮譽學士課程（四年全日制）*
	30.7.2008[footnoteRef:1] [1:  	Programme ceased, last batch of graduates in 2018/19.
課程已停辦，最後一屆獲認可的畢業年份為2018/19。] 


	
	Bachelor of Education (Honours) (Early Childhood Education) Programme (5-year Full-time)*
幼兒教育榮譽學士課程（五年全日制）*
	5.4.2012

	
	2-year Full-time Higher Diploma in Early Childhood Education Programme
幼兒教育高級文憑（兩年全日制）
	12.2.2016

	
	4-year Part-time Bachelor of Education (Honours) (Early Childhood Education) in Leadership and Special Needs*
幼兒教育榮譽學士課程（領導與特殊需要）（四年兼讀制）*
	14.4.2016

	
	4-year Part-time Bachelor of Education (Honours) (Early Childhood Education) in Leadership and Non-Chinese Speaking Children *
幼兒教育榮譽學士課程（領導與非華語幼兒）（四年兼讀制）*
	14.4.2016

	
The Hong Kong Institute of Vocational Education 
(Lee Wai Lee)
香港專業教育學院(李惠利分校) /
The Hong Kong
Institute of
Vocational
Education (Shatin)
 香港專業教育學院
（沙田分校）
	Professional Diploma in Special Child Care Work (1-year Part-time Evening)
特殊幼兒工作專業文憑
	2007[footnoteRef:2] [2:  	Programme was migrated to the Hong Kong Institute of Vocational Education (Shatin) and now ceased. 
	課程於2010/11學年遷往香港專業教育學院(沙田分校)，現在已經停辦。
*	Completion of designated modules is required to be qualified as an SCCW.  For the related information, please contact the institution for enquiry.
須修畢指定單元，方獲得特殊幼兒工作員認可資格。如欲查詢有關資料，請與院校聯絡。] 



	
	Higher Diploma in Child Care Education (3-year Full-time)
幼兒教育高級文憑(三年全日制)
	20072

	
	Higher Diploma in Child Care and Education (2-5 year Part-time Evening)
幼兒教育高級文憑（二至五年兼讀制）
	20072

	The Hong Kong
Institute of
Vocational
Education (Shatin)
 香港專業教育學院
（沙田分校）
	2-year Higher Diploma in Child Care and Education
兩年制幼兒教育高級文憑
	9.6.2011[footnoteRef:3]2 [3: 2 	Programme ceased.
	課程已停辦。
*	Completion of designated modules is required to be qualified as an SCCW.  For the related information, please contact the institution for enquiry.
須修畢指定單元，方獲得特殊幼兒工作員認可資格。如欲查詢有關資料，請與院校聯絡。] 


	
	One-year Part-time Professional Diploma in Special Child Care Work
一年制特殊幼兒工作專業文憑
	8.11.2012

	
	Higher Diploma in Child Care and Education (pre-service 2-year-5 semester full time)
幼兒教育高級文憑（兩年五個學期全日職前訓練制）
	6.1.2014

	
	2-year Full-time Higher Diploma in Special Child Care and Inclusive Education
特殊幼兒照顧及融合教育高級文憑（兩年全日制）
	15.9.2017

	School of
Continuing
Education,
Hong Kong
Baptist
University
香港浸會大學
持續教育學院
	Bachelor of Education in Early Childhood Education (General/Honours) (3-8 year Part-time Evening)*
幼兒教育學士學位課程（三年至八年兼讀夜間制）*
	26.3.2009

	
	One-year In-Service Certificate Programme in Special Child Care Work (One-year Part-time Evening) (Renamed as One-year In-service Diploma Programme in Special Child Care Work from summer intake of 2017/18 school year)

一年制在職特殊幼兒工作訓練課程 [由2017/18學年夏季入學開始，課程重新命名為一年制在職特殊幼兒工作訓練文憑課程]
	26.3.2009

	
	Bachelor of Education (Honours) in Early Childhood Education*
幼兒教育學教育學士（榮譽）學位課程*
	6.11.2012

	The Open
University of
Hong Kong
香港公開大學/ Hong Kong Metropolitian University
香港都會大學
	Bachelor of Education in Early Childhood Education (Special Educational Needs) *
教育學士（幼兒教育：特殊教育）*
	11.4.2012

	
	Higher Diploma in Early Childhood Education (Special Educational Needs) 
幼兒教育（特殊教育）高級文憑
	11.4.2012

	
	Bachelor of Education (Honours) in Early Childhood Education: Leadership and Special Educational Needs (3-6 Year Part-time Top-up Programme)*
教育榮譽學士（幼兒教育：領導及特殊教育需要）（3至6年兼讀制銜接課程）*
	14.2.2014

	
	Bachelor of Education (Honours) in Early Childhood Education: Leadership and Special Educational Needs (4-year full time face to face)
教育榮譽學士（幼兒教育：領導及特殊教育需要）(四年全日制面授課程）
	30.11.2020

	Yew Chung
Community
College
耀中社區書院 / Yew Chung College of Early Childhood Education
耀中幼教學院
	2-year Higher Diploma in Early Childhood Education
幼兒教育高級文憑 (兩年制課程)
	14.2.2014[footnoteRef:4]2 [4: 2 	Programme ceased
	課程已停辦。
* 	Completion of designated modules is required to be qualified as an SCCW.  For the related information, please contact the institution for enquiry.
須修畢指定單元，方獲得特殊幼兒工作員認可資格。如欲查詢有關資料，請與院校聯絡。] 


	
	2-year Full-time Higher Diploma in Early Childhood Education 
幼兒教育高級文憑 (兩年制課程)
	22.6.2018

	
	Bachelor of Education (Honours) in Early Childhood Education*
幼兒教育(榮譽)學士學位*
	5.7.2018

	
	Professional Diploma in Special Child Care Work
特殊幼兒工作專業文憑
	10.10.2023

	School of
Continuing and
Professional Studies, CUHK
香港中文大學
專業進修學院
	Professional Diploma Programme in Special Child Care Work
特殊幼兒工作專業文憑課程
	25.5.2017

	
	Higher Diploma Programme in Early Childhood Education (2-year Full-time)
幼兒教育高級文憑課程(兩年全日制)
	22.11.2017

	Lingnan Institute of Further Education, Lingnan University
嶺南大學
持續進修學院
	2-year Higher Diploma in Early Childhood Education
幼兒教育高級文憑 (兩年制課程)
	7.7.2017

	
	Professional Diploma in Special Child Care and Inclusive Education
特殊幼兒照顧及融合教育專業文憑
	7.11.2018

	Tung Wah
College
東華學院
	Bachelor of Education (Honours) in Early Childhood Education*
幼兒教育(榮譽)學士*
	21.9.2017

	Caritas Institute
of Community
Education
明愛社區書院
	Certificate in Special Child Care Education
特殊幼兒教育證書
	29.5.2018

	Caritas Institute
of Higher
Education
明愛專上學院 / Saint Francis University 
聖方濟各大學
	Higher Diploma in Early Childhood Education
幼兒教育高級文憑
	8.8.2018

	
	Bachelor of Education (Honours) in Early Childhood Education (BEdECE) (4-year full time)
幼兒教育榮譽學士 (四年全日制)
	8.7.2020

	Gratia Christian
College
宏恩基督教學院
	2-year Higher Diploma in Early Childhood Education
幼兒教育高級文憑 (兩年制課程)
	16.8.2017

	HKCT Institute
of Higher
Education
港專學院
	Higher Diploma in Early Childhood Education (Inclusive Education)
幼兒教育高級文憑（融合教育）
	16.8.2018

	The University
of Hong Kong
香港大學
	Bachelor of Education in Early Childhood Education and Special Education(5-year Full-time)[footnoteRef:5]* [5: * 	Completion of designated modules is required to be qualified as an SCCW.  For the related information, please contact the institution for enquiry.
須修畢指定單元，方獲得特殊幼兒工作員認可資格。如欲查詢有關資料，請與院校聯絡。] 

教育學士（幼兒教育及特殊教育）（五年全日制）[footnoteRef:6]* [6: ] 

	9.9.2019

	Po Leung Kuk
Academy of
Professional
Education
保良局
專業教育書院
	Professional Diploma in Special Childcare Work
特殊幼兒工作專業文憑
	8.4.2020

	The Chinese University of Hong Kong
香港中文大學
	Bachelor of Education Programme in Early Childhood Education
幼兒教育教育學士課程
	5.1.2022



Disclaimer
聲明

The above list of training courses is by no means exhaustive.  Qualified graduates will obtain documentary proof issued by the training institutions on completion of the training course(s) in Special Child Care Work recognised by the Director of Social Welfare.  For checking whether the course was recognised or for collection of documentary proof, please approach the training institutions concerned for enquiries. For other enquiries on recognized training courses in Special Child Care Work, please send email to the Rehabilitation and Medical Social Services Branch of the Social Welfare Department (email address: rehabenq@swd.gov.hk).


以上課程名單未能盡錄。完成獲社會福利署署長認可特殊幼兒工作的訓練課程的畢業生會取得由院校發出認可資格的文件，以茲證明。如欲查詢課程是否獲取認可資格或索取證明文件，請向有關院校查詢。有關獲認可特殊幼兒工作訓練課程的其他查詢，請透過電郵聯絡社會福利署康復及醫務社會服務科（電郵地址：rehabenq@swd.gov.hk）。
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